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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló 10/2014. (II. 
24.) OGY határozat 121. §-a alapján interpellációt kívánok benyújtani. 

Az interpelláció címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

Az interpelláció címe: "Mikor kapják vissza az érdiek a csatornapénzt?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Az érdi csatornatársulat 2008-ban, alakult meg, Érd és környéke teljes körű csatornázására. A 34
milliárdos költségvetésű projekt uniós támogatással valósult meg. A támogatási szerződést még a
Bajnai-kormány idején írták alá, a beruházás azonban már a Fidesz-kormány alatt fejeződött be.

Az önrész biztosítására a két évvel ezelőtt megbukott T. Mészáros András fideszes polgármester
vezette önkormányzat 250 ezer forintot szedett be a programban részt vevő 17 ezer érdi háztartás
mindegyikétől. A program lezárultával ez az összeg szinte teljes egészében visszajárt volna, ám az
érdi családok hiába vártak a befizetett összegre.

Az előző városvezetés ugyanis a beruházás vége felé úgy döntött,  hogy bár az utófinanszírozás
formájában folyósított támogatás beérkeztével megtehetné, nem adja vissza a 250 ezres érdekeltségi
hozzájárulások  91  százalékát,  helyette  a  megmaradt  több  mint  hatmilliárd  forint  nagy  részét
útépítésre  költötte.  Ennek  az  úgynevezett  B  programnak  az  indokoltságához  ugyan  nem férhet
kétség, hiszen nincs még egy megyei jogú város, ahol az utak háromnegyede burkolatlan, ám a
lakosság megkérdezése nélkül valósították meg. Utóbb ráadásul okafogyottá is vált, hiszen a 2018-
as választás előtt két héttel Kósa Lajos miniszter és az újjáválasztásért kampányoló országgyűlési
képviselő, Aradszki András 5 éven belül szilárd burkolatot ígért Érd és térsége minden közútjára.
Igaz persze, hogy ebből azóta sem lett semmi.

Hasonló helyzet állt elő a Heves megyei Karácsondon is, azzal a különbséggel, hogy ott néhány
bátor civil pert indított a csatornatársulat ellen, amit jogerősen meg is nyert és       visszakapta a
hozzájárulását.  A  bíróság  ítéletében  megállapította,  hogy  a  vízgazdálkodásról  szóló  törvény
rendelkezéseivel ellentétes, tehát jogsértő volt útépítésre költeni a lakosságtól beszedett pénzt - azt a



 
társulat csak és kizárólag a csatornázásra fordíthatta volna. Két éve a civilek Érden, Diósdon és
Tárnokon  is  feljelentést  tettek  a  szabálytalan  felhasználások  miatt,  a  nyomozás  jelenleg  is
folyamatban van, zajlanak a tanúkihallgatások.

Az utóbb lefolytatott ellenőrzés ezenkívül szabálytalanságot állapított meg a projekt közbeszerzési
eljárásaival kapcsolatban is. A fideszes önkormányzat eltitkolta, hogy a központi költségvetésből a
szabálytalanságok miatt másfél milliárdot fizettek ki; a tényt egy alapos munkát végző újságíró tárta
föl. Kiderült az is, hogy az érdi csatornatársulat mellett létrehozott Csatornatársulás vett részt a B
program közvetlen finanszírozásában, az érdi vezetés így próbálta tisztára mosni a simlis lépést, ami
attól még megkárosította és becsapta a polgárokat.

 

Miniszter úr, ki fogja mindezek után kártalanítani a 17 ezer érdi, és a több ezer diósdi és tárnoki
családot, akik joggal tartanak igényt az általuk befizetett 250 ezer forint minimum 90 százalékára?
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